東華三院姚達之紀念小學 (元朗) 及東華三院馬錦燦紀念小學 「富士山河口湖音樂祭」之旅

由來自東華三院姚達之紀念小學 (元朗)及東華三院馬錦燦紀念小學61位學生組成的聯校管樂 團,於7月7至10日前赴日本東京,參加「富士山河口湖音樂祭」的「國際青少年交流音樂祭」。

國際著名管樂家及「日本管樂教父」——秋山紀夫教授在首天參觀管樂團的排練,給予團員悉心的專業指導,令他們獲益良多。管樂團除在音樂祭上演出外,更在河口湘演奏廳演奏兩首樂曲。團員與來自日本和台灣的中、小學樂團同場演出,令他們深深感受不同地域的音樂特色,同時也擴闊他們的視野和胸襟。

此外,團員亦參觀了江戶博物館、河口湖音樂博物館、皇宮等著名景點,以及到訪河口湖

南中學校, 觀摩當地學校管樂團的演出及 體驗當地文化和校園生活, 並學習團隊協 作、自律和自我管理。未來, 本院屬校將 舉辦更多境外音樂交流活動, 讓學生實地 體會異地文化, 加強他們對音樂的興趣, 並幫助他們開拓音樂學習的新里程。

▶ 聯校管樂團參與「富士山河口湖音樂祭」的 演出。

The joint school symphonic band performed at the "Mt. Fuji Kawaguchiko Music Festival".

TWGHs Yiu Dak Chi Memorial Primary School (Yuen Long) and TWGHs Ma Kam Chan Memorial Primary School Participated in the "Mt. Fuji Kawaguchiko Music Festival"

Teachers and 61 students of the joint school symphonic band of TWGHs Yiu Dak Chi Memorial Primary School (Yuen Long) and TWGHs Ma Kam Chan Memorial Primary School took part in the "International Youth Music Exchange Festival" of the "Mt. Fuji Kawaguchiko Music Festival" in Tokyo, Japan from 7 to 10 July 2017.

Mr. Toshio AKIYAMA, an internationally renowned musician widely known as the "Father of the

Japanese Symphonic Bands", offered his professional advice and guidance to students during their practice session. The Band gained valuable experience from performing with other bands at the Festival. Members also visited local schools, museums and other cultural and musical spots to experience the diversity of music and cultures from around the world, and came away with broadened horizons, boosted team spirits as well as strengthened self-discipline and self-management.

More overseas music exchange activities will be organised to provide more opportunities to TWGHs students to experience different cultures, expand their musical interests and also inspire and motivate them to forge their own musical paths.

